
Reunió ordinària de la Comissió de Coordinació del màster 
d’Energies Renovables i Sostenibilitat Energètica 
  
 
Data: 21 de novembre 2019 
Hora: 12 h 
Lloc: Sala de Reunions del Deganat de la Facultat de Física 
Assistents:  Bernat Codina (coordinador), Albert Casas, Mar Campins, Josep Mª 
Chimenos, Cristian Fábrega, Alejandro Rivera i Miguel Villarrubia. S’excusen: Narcís 
Homs, Esther Pascual i Rodrigo Ramírez-Pisco 
 
  

1.    Aprovació de l’acta de la reunió anterior 
  
S’aprova l’acta de la reunió del 23 d’abril de 2019. 

  
2.    Informacions del coordinador en relació a la modalitat presencial del màster 

  
• Es comunica la incorporació del Sr. Alejandro Rodrigo a la comissió de 

coordinació del màster en representació dels estudiants. 
 

• Es valoren els resultats del curs 19-20, que va tancar sense incidències 
remarcables. Hi va haver 5 abandonaments (3 per impagament) i 4 suspensos. 
Crida l’atenció la concentració de notes al voltant del 7,5 que, segons els 
assistents, es pot atribuir a l’aplicació de l’avaluació continuada, que facilita 
superar les assignatures però dificulta l’obtenció de notes altes. 
 

• Les queixes reiterades sobre l’aula del màster N06M (mala acústica, 
interferències amb l’aula petita del costat, absència de ventilació i control extern 
de la climatització) no s’han pogut atendre. En iniciar el curs se’ns va adjudicar 
una altra aula però va resultar massa petita (en algunes assignatures hi ha 41 
estudiants) i vam retornar a la de sempre. El coordinador té notícies que hi ha 
prevista una intervenció en aquesta aula i n’anirà fent un seguiment. 
 

• Dades de matriculació d’enguany en comparació amb les del curs anterior: 
 

  2019 2018 

Preinscripcions 144 172 

Acceptats 72 71 

Matriculats 40 36 

Matriculats / acceptats 55% 51% 

  

Les xifres corresponen als estudiants nous matriculats. S’accepten molts més 
estudiants que places ofertades (35) perquè ja se sap de cada any que molts 
estudiants acceptats no acaben matriculant-se. A suggeriment de la Dra. 
Campins, el coordinador esbrinarà si és possible denegar la matrícula un cop 
s’ha fet efectiva l’acceptació, la qual cosa serviria per evitar la 
sobrematriculació. 
     



• Tenim estudiants d’11 nacionalitats diferents. Hi ha un estudiant estranger que 
té problemes amb la llengua en la qual s’imparteix el màster. Se’l va acceptar 
perquè va acreditar un nivell B2 que, segons la directora de l’Institut d’Estudis 
Hispànics de la UB, podia resultar suficient per a un màster científic-tècnic. En 
la sessió d’avui s’acorda que, malgrat que no és un requisit que consti en la 
memòria de verificació, es desaconsellarà als estudiants de fora del domini 
lingüístic castellà que es preinscriguin al màster si no poden acreditar un nivell 
mínim C1 de castellà. 
 

• S’informa que ja és efectiu el canvi de nom de les assignatures que es va 
demanar en la sessió anterior. 
 

• Seguint les directrius de la UB, s’ha eliminat la figura de becari de suport a la 
gestió del màster i ara el coordinador s’ocupa de fer tota la feina. La Facultat de 
Física ha convocat una plaça de PAS per donar suport a tots els màsters. 
 

• Segueix el procés d’unificació dels plans docents de les assignatures 
paral·leles de les dues modalitats del màster. Els plans docents haurien de ser 
exactament els mateixos llevat de la metodologia. Tanmateix, algun dels 
assistents a la reunió no té constància d’haver rebut aquest encàrrec. El 
coordinador revisarà els e-mails enviats al respecte. 
 

• La Dra. Esther Pascual, que no ha pogut estar present a la reunió, informa en 
un missatge previ que encara no ha pogut esbrinar qui és el responsable 
d’aprovar els plans docents de la modalitat no presencial i que, de fet, està 
pendent de la revisió de la normativa per part de la comissió acadèmica. 
 

• S’acorda que els professors Villarrubia, Segarra, Chimenos i López s’ocuparan 
de proposar els continguts de l’assignatura optativa Economia Circular que la 
comissió de coordinació va aprovar en la darrera sessió. 

 
3.    Aprovació reconeixement de crèdits 

  
Després d’examinar la sol·licitud i d’escoltar els professors de les corresponents 
assignatures, s’acorda el reconeixement dels crèdits sol·licitats pel Sr. Francisco 
Belzagui Elder en base a les assignatures que va cursar en el màster d’Enginyeria 
Ambiental de la UPC. 

 
4.    Torn obert d’intervencions 

  
El Dr. Chimenos, com a coordinador de les pràctiques en empresa, comenta que 
alguns estudiants fan moltes més hores de les estipulades en les pràctiques 
curriculars, que són 250 pels 5 crèdits reconeguts. S’acorda que, a partir d’ara, si la 
desviació d’hores és important caldrà signar un conveni de pràctiques no 
curriculars. També es troba amb estudiants que sol·liciten fer pràctiques en 
empreses que aparentment no guarden relació amb el màster. En aquest cas cal 
examinar el pla de pràctiques previst i, si realment no té cap vinculació amb la 
temàtica del màster, no s’autoritzaran les pràctiques. 

 
En relació a la possibilitat que els alumnes puguin realitzar auditories energètiques, 
la Dra. Campins ha trobat un document de l’ICAEN en el qual es posa de manifest 
la existencia d’un registre de cursos de formació que compleixen els requisits per 
exercir d’auditors. S’acorda que el nostre màster hi hauria de constar, i el 
coordinador s’ocuparà de les gestions. El Dr. Villarrubia afegeix que també seria 



convenient saber si els propis auditors han d’inscriure’s en algun registre. També ho 
esbrinarà el coordinador. 

 
El Sr. Rivera fa notar que hi ha superposicions de continguts entre diverses 
assignatures del màster. Per part dels assistents es comenta que, d’entrada, això 
no ha de resultar preocupant, ja que s’ha de tenir en compte la finalitat per a la qual 
s’introdueixen aquests conceptes en les diferents assignatures. A més, és normal 
que es donin superposicions entre optatives, ja que no necessàriament les cursen 
els mateixos estudiants. No obstant això, i per detectar si realment el problema és 
rellevant, se suggereix que el Sr. Rivera vagi preparant un recull de superposicions 
que ell, com a estudiant, detecti al llarg del curs. 

 
També porta a la comissió, el Sr. Rivera, una petició dels estudiants per aplicar la 
“funció màxima”. Després d’un debat entre els assistents, i tenint en compte que 
aquesta petició només pot tenir sentit segons com sigui la forma de desenvolupar 
l’avaluació continuada, es recomana que plantegin aquesta petició al coordinador 
de cada assignatura de forma individualitzada. 

 
Finalitza la reunió a les 12.30 h. 

 


